
Stálá komise pro sděl. prostředky 26.2.09

Zápis ze 13. zasedání Stálé komise pro sdělovací prostředky ze dne 26. 2. 2009

Poslanec  Vítězslav  Jandák:  Vítám vás  na 13.  zasedání  Stálé  komise  pro sdělovací

prostředky. Dnes bude schůze velmi  krátká.  Jsme usnášeníschopní.  Dovolte,  abych navrhl

dnešní program, kterým je: 

1. Poslanecký návrh zákona, kterým se mění zákon č. 231/2001 Sb., o provozování

rozhlasového a televizního vysílání a o změně dalších zákonů, ve znění pozdějších předpisů

a zákon č. 484/1991 Sb., o Českém rozhlase, ve znění pozdějších předpisů, tisk 552 

2. Schválení delegace do Rakouska

 3. Schválení delegace na Slovensko 

 4. Různé. 

Rád bych předeslal, že jako předseda jsem ještě nikdy v zahraničí nebyl. 

(Program byl schválen.)

První bod byl otevřen už na minulém zasedání. Slovo má předkladatel,  pan kolega

Pleva. 

Poslanec Petr Pleva: Já myslím, že o tomto návrhu už jsme diskutovali, takže už žádná

další diskuse není potřebná. Myslím, že tady dokonce není nikdo z poslanců, kdo by nebyl

členem  výboru  pro  vědu,  vzdělání,  kulturu,  mládež  a tělovýchovu,  takže  není  potřeba

opakovat  některé  informace.  Jen  velmi  krátce  –  výbor  přijal  pozměňovací  návrhy  jak  ze

schůze  svého  podvýboru,  tak  připravené  mnou  jako  kompromisní  a projednané  se  všemi

provozovateli rozhlasového a televizního vysílání, kde jsou zapracovány připomínky, které do

konce minulého týdne přišly na moji adresu. Já bych doporučoval, aby komise přijala stejné

usnesení jako výbor. 

Poslanec  Vítězslav  Jandák:  Děkuji.  Dám  slovo  ještě  zpravodaji,  panu  kolegovi

Novotnému. 

Poslanec  Zbyněk  Novotný:  Moji  zpravodajskou  část  už  převzal  předkladatel  Petr

Pleva, takže já po dohodě s předkladatelem se připojuji  k tomuto návrhu usnesení a mohli

bychom pokračovat hlasováním ve stejném pořadí, jako včera na výboru. 
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Poslanec  Vítězslav  Jandák:  Otevírám  podrobnou  rozpravu.  Slovo  má  pan  kolega

Pleva. 

Poslanec Petr Pleva: Já formálně navrhuji – protože nemusíme tak jako výbor hlasovat

zvlášť o usnesení podvýboru,  ale máme před sebou jedno usnesení, stejné, jako přijal výbor,

tak já navrhuji, abychom jedním hlasováním přijali pozměňovací návrhy, které schválil výbor,

a druhým hlasováním hlasovali o zákonu jako celku. 

Poslanec  Vítězslav  Jandák:  Dobře.  Začneme  hlasovat.  Kdo  je  pro  pozměňovací

návrhy, které tam byly? Všichni přítomní. 

Druhé  hlasování  je  o zákonu  jako  celku.  Kdo  je  pro  toto  znění  zákona?  (Bylo

schváleno.)

Myslím, že první bod tím skončil. 

Pan kolega má něco technického?

Řečník: Rád bych lakonicky poznamenal,  že  si  vážím všech lidí,  kteří  dnes přišli.

Určitě přišli, protože čekali, že se na naši dnešní stálou komisi dostaví někteří kolegové, kteří

jsou z jiných výborů a že v diskusi zazní ještě něco podnětného. Kdybychom to věděli, mohli

jsme včera jako komise hlasovat hned po výboru a ušetřili  bychom spoustě lidí čas. To je

moje poznámka na okraj. Omlouvám se za kolegyně a kolegy, kteří nepřišli. 

Poslanec Vítězslav Jandák: Už jsem to udělal, uvedl jsem tu omluvu. Někdy to není

šlendriánství  kolegů,  ale  je  to  proto,  že  se  nám  překrývají  výbory,  komise  a podvýbory.

Bohužel za to nemůžeme. 

Kolegové, děkuji, první bod je hotov. 

Druhým bodem je  Schválení  delegace  do  Rakouska.  Měli  by  odjet  čtyři  poslanci

a musíme zvolit ještě dva náhradníky. Jaké padají návrhy? Ježek, Novotný, Jandák (následuje

domlouvání  mimo mikrofon,  takže  není  jasné,  co  bylo  schváleno.)  Ještě  bych  prosil  dva

náhradníky. To bude Škromach a Levá. 

Třetím  bodem  je  Schválení  delegace  na  Slovensko.  Na  Slovensko  je  možnost  –

poněvadž je to přece jenom asi o 20 km blíže – vzít sedm poslanců. Přesto musíme zvolit dva
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náhradníky.  Bratský, Pleva (ODS), Levá a dva ze sociální demokracie – Jandák a Škromach.

To  je  šest,  takže  potřebujeme  ještě  jednoho.  (Šesté  jméno  bylo  zřejmě  řečeno  mimo

mikrofon.) Pan kolega Ježek. Dva náhradníci – Rafaj, Šojdrová.  (Schváleno jednomyslně.)

Posledním bodem je Různé.

Slovo má pan předseda Žák (RRTV). 

Pan Žák: Já  bych se přihlásil  do  obecné rozpravy, ale  bohužel  byla  ukončena tak

rychle,  že  jsem  to  nestihl.  Já  bych  měl  jen  poznámku.  Poslanecký  návrh  byl  předložen

do připomínkového  řízení,  vláda  se k němu vyjadřovala,  měla  k němu celou řadu výhrad.

Návrh  se  od  té  doby  podstatným  způsobem  proměnil,  ale  už  se  zpátky  k exekutivnímu

posouzení  nedostal.  Ani  ministerstva  ani  oba  regulátoři  neměli  šanci  se  k tomu  vyjádřit.

Upřímně řečeno, trochu mě to překvapuje, protože se tady řeší problémy roku 2025, nesouvisí

to  s krizovým scénářem vlády, takže  ten  spěch je  možná trochu zbytečný.  Asi  by nebylo

marné, kdyby takto důležitým věcem, které budou ovlivňovat veřejný prostor na dlouhá léta

dopředu, se exekutiva a regulační orgány mohly vyjádřit. 

Poslanec Petr Pleva: Jako správní orgán máte vazbu na vládu, protože vás jmenuje

předseda vlády. Je třeba působit na vládu, aby byl změněn jednací řád Poslanecké sněmovny,

protože  jinak  to  není  možné.  Žádné  zpětné  vyjadřování  k pozměňovacím návrhům zatím

v Poslanecké  sněmovně  neprobíhá.  Pokud  se  takto  změní  jednací  řád  a bude  povinné

vyjadřování, pak to možné bude. 

Poslanec Vítězslav Jandák: Já bych se k tomu také připojil.  Rád bych upozornil, že

Sněmovna je suverén, a každý z nás má možnost podat návrh zákona. Nakonec tady máme

určitý rituál, kdy se samozřejmě – pakliže se politická reprezentace shodne, že to je špatné

nebo to neodpovídá,  tak se to  shodí.  Jdeme teprve do druhého čtení.  Myslím,  že tady je

mnoho záchranných bodů, aby se třeba hloupost nestala realitou. Tím nemyslím tento zákon.

Máte slovo, pane předsedo. 

Pan  Žák: Chraň  Bůh,  že  bych  chtěl  zpochybňovat  suverenitu  Parlamentu,  to

samozřejmě ne. Že to jednací řád nepředepisuje, to nevylučuje konzultace. 
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Poslanec  Vítězslav  Jandák:  Konzultace  mohou  být,  ale  pokud  poslanci  dojdou

k názoru, že je nepotřebují, tak konají. Konají tak, jak konají. Ve druhém čtení je možno tento

zákon shodit, doplnit, celý ho změnit apod. Ve třetím nemusí být přijat. Myslím, že tu máme

mnoho aktů, které mu mohou zabránit. To, co říkáte, jsou možnosti, ale nejsou to nutnosti

z naší strany. 

Poslanec Petr Pleva: Mrzí mě, že vedeme debatu k bodu, který už skončil, ale chci jen

poznamenat, že jsme dostali připomínky vlády, dostali jsme připomínky Rady pro rozhlasové

a televizní  vysílání,  a jak to  tak bývá,  některé  připomínky jsme zapracovali,  některé  jsme

neuznali jako relevantní a nezapracovali je. 

Poslanec Vítězslav Jandák: Děkuji a končím zasedání komise.           ***
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